
Protokół Nr XV 
sesji Rady Miejskiej w Szydłowie, która odbyła się w dniu 27 listopada 2019 r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Szydłów. 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 9 0 0 a zakończyły o godz. 10 1 5 . 
W obradach sesji udział wzięło 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Lista 
obecności radnych jest załącznikiem do protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji RM. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów z prac w okresie między 

sesjami RM. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019 
7. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2019 -
2031 - projekt NrXV/89/2019, 

- zmian w budżecie gminy na 2019 r.- projekt XV/90/2019, 
- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących na terenie Gminy Szydłów - projekt XV/91/2019, 
- ustalenie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień w tym 

podatku - projekt XV/92/2019, 
- zmiany Uchwały Nr XLVI 11/301/2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 30 kwietnia 

2018 r. w sprawie udzielenia i rozliczenia dotacji udzielanych publicznym 
i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie Gminy Szydłów oraz trybu kontroli prawidłowości 
pobierania i wykorzystywania tych dotacji oraz terminu i sposobu ich 
wykorzystania - projekt XV/93/2019, 

- obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2020 r. 
- projekt XV/94/2019, 

- zatwierdzenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie gminy Szydłów - projekt Nr XV/95/2019, 

- zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2019 rok - projekt Nr XV/96/2019, 

- ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno -
wypoczynkowe - projekt Nr XV/97/2019, 

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu na realizację 
zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 0033T Potok - Grabki 
Duże od km 6+627 do km 7+627" w ramach usuwania skutków klęsk 
żywiołowych w 2019 roku - projekt Nr XV/98/2019. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

Ad. 1. 

Obrady XV sesji RM otworzyła i przewodniczyła obradom pani Katarzyna Skuza -
Przewodnicząca Rady Miejskiej, która przywitała Burmistrza Miasta i Gminy - pana 
Andrzeja Tuza, panią Skarbnik Gminy, Sekretarza Gminy, pracowników UMiG, 
kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, mieszkańców oraz radnych. 



Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła radnym proponowany porządek obrad 
XV sesji. Jednocześnie zaznaczyła, że ostatni projekt uchwały zamieszczony 
w punkcie 6, radni otrzymali w wersji elektronicznej dopiero wczoraj, a wersję 
papierową dziś przed sesją, ponieważ dopiero w dniu 26.11.2019 r. wpłynęło do 
UMiG pismo ze Starostwa Powiatowego w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej i aby nie zwoływać ponownej sesji projekt stosownej uchwały został 
przygotowany na obecną sesję. 
Przewodnicząca RM zwróciła się do radnych o zgłaszanie wniosków co do zmiany 
lub uzupełnienia porządku obrad tej sesji. Takie wnioski nie zostały zgłoszone. 
W związku z czym poddała pod głosowanie proponowany porządek obrad i porządek 
ten został przyjęty jednogłośnie -15 głosów „za". 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że do chwili rozpoczęcia sesji nie 
wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołów z poprzednich 
sesji, tj. Nr XIII z dnia 25.10.2019 r. i Nr XIV z dnia 04 listopada 2019 r. i zwróciła się 
do radnych o zgłaszanie ustnych uwag do protokołu. 
Radni nie zgłosili takich wniosków i zastrzeżeń i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym protokoły z XIII i XIV sesji zostały przyjęte jednogłośnie -15 głosów „za". 

Ad. 4. 

W trakcie XV sesji radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
- radny Robert Prostak - poinformował, że na wniosek mieszkańców ulicy Kieleckiej, 
zgłasza do Burmistrza jako organu wykonawczego prośbę o wykonanie 
nawierzchni bitumicznej drogi nr 390045T w Szydłowie na odcinku 100 m, 
począwszy od ulicy Kieleckiej. Droga ta prowadzi do wielu pól i sadów co przy 
dużym natężeniu poruszających się pojazdów wzbija tumany kurzu, co znacznie 
utrudnia i stwarza dyskomfort mieszkańcom zamieszkałym na początkowym 
odcinku wspomnianej drogi. 

Ad. 5. 

W tym punkcie porządku obrad Burmistrz złożył sprawozdanie z prac w okresie 
między sesjami RM. Na wstępie powitał radnych, sołtysów, zaproszonych gości 
i powiedział: 
- uczestniczył w obradach Rady Społecznej SPZZOZ w Staszowie, 
- w dniu 31 października br. uczestniczył w pasowaniu na przedszkolaka w Solcu, 
-wdniu 11 listopada br. obchodzona była 101 rocznica odzyskania przez Polskę 

niepodległości. Miejsko-gminne uroczystości na tę okoliczność odbyły się 
w Szydłowie, 

- jak co roku, już po raz dziesiąty odbył się na szydłowskiej strzelnicy Turniej 
Strzelecki Samorządowców o Puchar Wojewody Świętokrzyskiego, organizowany 
z okazji Święta Niepodległości. Szczególne podziękowania Burmistrz złożył panu 
M. Lesiakowi - Komendantowi Szydłowskich Strzelców za zorganizowanie 
i przeprowadzenie turnieju, 

- po przeprowadzonych remontach odebrane zostały 2 drogi gminne, tj. odcinek ulicy 
Uroczej i droga Brzeziny - Brzeziny Podlesie, 

- został zakupiony lekki samochód pożarniczy dla OSP Osówka, 



-15 listopada w UMiG miała miejsce uroczystość jubileuszu 50-lecia pożycia 
małżeńskiego trzech par mieszkających na terenie gminy, 

- w Świętokrzyskim Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach została podpisana promesa 
na kwotęl 80.000 zł na zakup autobusu szkolnego do przewozu 22 uczniów, 

- w dniu 23.11.2019 r. w Synagodze odbył się Wojewódzki Przegląd Wokalny pn. 
„Rok Moniuszki w Szydłowie". Konkurs został zorganizowany w ramach 
realizowanego przez MGCK Programu Grantowego „Patroni Roku" dzięki Fundacji 
Lotto im. H. Konopackiej pt. „Muzyka łagodzi obyczaje". W przeglądzie 
uczestniczyły także dzieci z gminy Szydłów w 3 kategoriach wiekowych, 

- w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego odbył spotkanie 
z członkiem Zarządu Województwa panem M. Goskiem. Spotkanie dotyczyło 
remontu drogi wojewódzkiej nr 756, na odcinkach Szydłów - Stopnica i Szydłów -
Raków, 

- został ogłoszony konkurs na stanowisko dyrektora SPZOZ w Szydłowie, 
- został zakupiony nowy osobowy samochód służbowy dla Gminy. 

Ad. 6. 

W tym punkcie porządku obrad pan Mariusz Misterkiewicz - Kierownik Zespołu 
Obsługi Szkół przedstawił informacje o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 
szkolnym 2018/2019. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionej informacji. Informacja stanowi 
załącznik do protokołu. 

Ad. 7. 

W tym punkcie porządku obrad Rada Miejska przystąpiła do rozpatrywania 
i uchwalania uchwał. Pierwszy rozpatrywany projekt uchwały XV sesji RM dotyczył 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2019-2031. 
Skarbnik Gminy - pani Alicja Kłonicka wyjaśniła, że dochody budżetowe i wydatki 
budżetowe roku 2019 zostały wprowadzone w wysokości danych ujętych w uchwale 
budżetowej na rok 2019. Szczegółowo przedstawiła także dokonywane zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2019-2031. 
Jednocześnie pani Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie na 2019 rok: 
Dochody budżetowe roku 2019 zmniejszone zostały o kwotę - 49.610,93 zł, 
i po zmianach wynoszą - 30.820.710,04 zł: 
- zmniejszono planowane dochody z tytułu sprzedaży składników majątkowych gminy 

o 100.000,00 zł oraz wpływ z planowanych dochodów w podatku dochodowym od 
osób fizycznych o 59.493,08 zł, a zwiększono o ponadplanowe dochody o kwotę -
109.882,15 zł z tytułu wpływów odsetek, kosztów upomnień, wpływów z tytułu opłat 
za zajęcie pasa drogowego i wpływów z opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych, 

- wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn. „ Remont drogi gminnej nr 390037T 
Szydłów - Gacki od km 0+805 do km 1+800", na lata 2019-2020 nakłady to kwota 
757.705 zł, w roku 2019 zaplanowano wydatki w kwocie 3.700,00 zł, a w roku 2020 
- 754.005,00 zł, 

- w przedsięwzięciu „Plany zagospodarowania przestrzennego i studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania Gminy" wydatki w kwocie 
100.000,00 zł przeniesiono na rok 2020. 

Po stronie wydatków wprowadzono zmiany: 
- dział 600 - Transport i łączność - wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn. „ Remont 
drogi gminnej nr 390037T Szydłów - Gacki od km 0+805 do km 1+800", na lata 



2019 - 2020 nakłady to kwota 757.705 zł, w roku 2019 zaplanowano wydatki w 
kwocie 3.700,00 zł, a w roku 2020 - 754.005,00 zł. Zabezpieczono w budżecie 2019 
roku środki na dotację dla Powiatu Staszowskiego na realizację zadania pn. 
„Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 0033T Potok - Grabki Duże od km 6+627 
do km 7+627" w wysokości 37.834,00 zł, 

- dział 710 - Działalność usługowa - zmniejszono wydatki o 100.000,00 zł, a przenie
siono je na rok 2020. Zmiana dotyczy przedsięwzięcia „Plany zagospodarowania 
przestrzennego i studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania Gminy", 

- dział 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - zabezpieczono 
kwotę 500,00 zł na dotację dla jednostki OSP w Solcu na zakup sprzętu 
i wyposażenia, 

- dział 851 - Ochrona zdrowia - wprowadzono środki z opłaty za zezwolenia na 
sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 15.689,07 zł, 

- dział 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zwiększono wydatki 
o 31.000,00 zł na dotację na działalność bieżącą i kulturalną M-G Centrum Kultury. 

Ogółem wydatki po zmianach wynoszą - 35.820.710,04 zł. 
Radny Ł. Gondek zapytał jaki jest to odcinek drogi Potok - Grabki Duże, który będzie 
objęty dofinansowaniem. 
Burmistrz odpowiedział, że jest to odcinek długości 1 km począwszy od drogi 
wojewódzkiej nr 765. 
Więcej pytań i uwag do przedstawionych projektów uchwał nie było. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2019-2031. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie -
15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV/ 89/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnie przeprowadzono głosowanie jawne projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy Szydłów na 2019 rok. Uchwała ta została uchwalona jednogłośnie 
-15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV /90/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejny projekt uchwały dotyczył określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych obowiązujących na terenie Gminy Szydłów. Pani Alicja Kłonicka -
Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż art. 10 ust. 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych 
daje radzie gminy upoważnienie do określenia w drodze uchwały wysokości stawek 
podatku od środków transportowych. 
Zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych radom gmin 
przysługuje prawo do różnicowania wysokości stawek dla poszczególnych rodzajów 
przedmiotów opodatkowania uwzględniając w szczególności wpływ środka 
transportowego na środowisko naturalne, rok produkcji albo liczbę miejsc do 
siedzenia. 
Stawki określone w uchwale mieszczą się w granicach obwarowanych kwotami 
określonymi jako minimalne dla pojazdów o których mowa w art. 8 pkt 2, 4 i 6 ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych, zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów 
z dnia 15 października 2019 r. w sprawie minimalnych stawek podatku od środków 
transportowych obowiązujących w 2020 r. Stawki te w odniesieniu do pojazdów 
podlegających opodatkowaniu tym podatkiem mieszczą się też w granicach kwot 



podanych w obwieszczeniu Ministra Finansów z 24 lipca 2019 r. w sprawie górnych 
granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2020. 
Pani Skarbnik poinformowała również, że od 2010 roku podatek od środków 
transportowych nie był podwyższany. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosami „za". 

UCHWAŁA Nr XV/ 91/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Następny projekt uchwały dotyczył ustalenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz zwolnień w tym podatku. 
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wnioskowana jest tylko podwyżka 
jednej stawki, tj. od 1 m 2 powierzchni użytkowej budynków związanych 
z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich 
części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej. Obecnie obowiązuje 
stawka 20 zł, a proponowana jest stawka w wysokości 21 zł. W bieżącym roku nie 
będzie jeszcze wprowadzony podatek od budynków mieszkalnych gdyż muszą być 
wprowadzone do ewidencji wszystkie budynki mieszkalne. 
Pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 15 
głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV /92/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XLVIII/301/2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 30 kwietnia 2018 r. 
w sprawie udzielenia i rozliczania dotacji udzielanych publicznym i niepublicznym 
przedszkolom na terenie Gminy Szydłów oraz trybu kontroli prawidłowości pobierania 
i wykorzystywania tych dotacji oraz terminu i sposobu ich wykorzystania. 
Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przeprowadzona analiza dochodów 
i planowanych wydatków jednostki budżetowej - Przedszkola w Szydłowie wykazała, 
że od 01.01.2020 r. dotacja z budżetu gminy w wysokości 60 % wydatków bieżących 
ponoszonych na jednego ucznia w przedszkolu publicznych prowadzonym przez 
gminę w pełni zabezpieczy wydatki tej jednostki. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodnicząca głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV /93/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejny projekt uchwały obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego na 
2020 rok. 
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy wyjaśniła, że proponowana do wymiaru 
podatku rolnego w Gminie Szydłów na 2020 r. średnia cena skupu żyta w wysokości 
50,00 zł za 1 dt odzwierciedla średnią cenę rynkową żyta, która utrzymuje się na 
miejscowym rynku handlu zbożem przez cały bieżący rok i jest bardziej adekwatna 
do ustalenia wymiaru podatku rolnego na 2020 rok. Propozycję obniżenia ceny 
skupu żyta do wymiaru podatku rolnego na 2020 rok pozytywnie zaopiniowała 



Świętokrzyska Izba Rolnicza w Kielcach, którą to opinię przekazała pismem z dnia 19 
listopada 2019 r. 
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV/ 94/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Szydłów. 
Pani Anna Suchorowska - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska wyjaśniła, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. 
0 zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków Rada 
Gminy, na podstawie projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, 
przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz 
przekazuje do zaopiniowania organowi regulacyjnemu..." 
W dnia 25 października 2019 r. Rada Miejska w Szydłowie przyjęła projekt 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 
Szydłów". Projekt został poddany analizie i przekazany przez Radę Miejska Uchwałą 
Nr XIII/85/2019 z dnia 25.10.2019 r. organowi regulacyjnemu do zaopiniowania. 
Dyrektor Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie - Regionalny Zarząd 
Gospodarki Wodnej w Krakowie w postanowieniu wydanym w dniu 18 listopada 
2019 r. wyraził pozytywną opinię dla projektu Regulaminu dostarczania wody 
1 odprowadzania ścieków na terenie gminy Szydłów. 
Zgodnie z art. 19 ust. 2 i 3 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków po uzyskaniu opinii organu regulacyjnego, rady gmin 
uchwalają regulaminy dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
Przedstawiany regulamin uwzględnia uwagi przekazane przez organ regulacyjny, tj. 
Państwowe Gospodarstwo Rolne Wody Polskie - Regionalny Zarząd Gospodarki 
Wodnej w Krakowie. 
Przyjęcie nowego Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie gminy Szydłów, przy jednoczesnym uchyleniu dotychczas obowiązującego, 
wynika ze zmiany ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków. Zachodzi więc konieczność dostosowania zapisów 
Regulaminu do obowiązujących regulacji prawnych. 
Uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono 
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie -
15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV/ 95/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejny projekt uchwały XV sesji RM dotyczył zmiany preliminarza wydatków 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 r. 
Pan Sławomir Kręcisz - koordynator GKRPAIkoh. poinformował że konieczność 
dokonania zmian w preliminarzu wydatków GKRPAIkoh. na 2019 r. o kwotę 
15.689,07 zł wynika z wprowadzenia do preliminarza na 2019 r. środków 
finansowych pochodzących z opłat pobieranych za korzystanie z zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych. 
Kwota ta zostanie przeznaczona na zwiększenie wydatków GKRPAIkoh. na: 



- prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 
rozwiązywania problemów alkoholowych w szczególności dla dzieci i młodzieży -
pkt 5 preliminarza o kwotę - 1.000,00 zł, 

- funkcjonowanie świetlic środowiskowych na terenie gminy Szydłów, energia, gaz, 
węgiel, zakup sprzętu, materiałów, środków czystości, umowa zlecenia i inne - pkt 6 
preliminarza o kwotę - 11.689,07 zł, 

- zagospodarowanie wolnego czasu dzieci i młodzieży poprzez organizowanie 
aktywnych form wypoczynku. Nagrody dla osób prowadzących zajęcia z młodzieżą 
w celu zagospodarowania jej wolnego czasy - pkt 7 preliminarza - o kwotę -
3.000,00 zł. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym prze/ Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV/ 96/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Przedostatni projekt uchwały obecnej sesji dotyczył ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości, na których 
znajdują się domki letniskowe, lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe. Pani Anna Suchorowska - Kierownik Referatu 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska wyjaśniła, że zgodnie z art. 6j ust. 3b 
ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 
w przypadku nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, rada gminy 
uchwala ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi nie 
wyższą niż 10 % przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę 
ogółem - za rok od nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub od 
innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Zgodnie 
z obwieszczeniem Prezesa GUS z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie przeciętnego 
miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę ogółem w 2018 r. przeciętny 
miesięczny dochód rozporządzalny na 1 osobę ogółem w 2018 r. wyniósł 1.693,00 zł, 
zatem stawka opłaty wskazana w uchwale nie przekracza 10 % w/w wynagrodzenia. 
Uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono 
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie -
15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV/ 97/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Ostatni projekt uchwały XV sesji RM, który przedstawiła Przewodnicząca RM 
dotyczył udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu na realizację 
zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 0033T Potok - Grabki Duże od 
km 6+627 do km 7+627" w ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych w 2019 
roku. 
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Zarząd Powiatu Staszowskiego 
zwrócił się do Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów o partycypowanie w kosztach 
realizacji zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 0033T Potok -
Grabki Duże" w ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych w 2019 roku, 
w wysokości 10% od kwoty 378.331,03 zł. Pani Skarbnik dodała, że w budżecie 
Gminy zabezpieczono środki na udzielenie dotacji. 
Radny I. Jastrząb zabierając głos powiedział, że jest to droga powiatowa, ale 
znajduje się w naszej gminie i należy dofinansować jej remont. 



Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XV/ 98/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 8. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił pan Andrzej Tuz - Burmistrz 
Miasta i Gminy i powiedział, że zna problem tej drogi i w przyszłości będzie czynił 
starania aby wykonać nawierzchnię asfaltową na tym odcinku drogi. 

Ad. 9. 

W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrał: 
- radny I. Jastrząb - w imieniu własnym i pań z Koła Gospodyń Wiejskich w Potoku 

powiedział, że w Potoku jest budynek, który nazywa się Świetlicą Wiejską i jeszcze 
poprzedni Wójt wyznaczył dla Koła Gospodyń Wiejskich 2 pomieszczenia w tym 
budynku. Panie z KGW włożyły bardzo dużo pracy w urządzenie tych pomieszczeń, 
miedzy innymi urządziły i wyposażyły kuchnię. W dniu 23 listopada br. członkinie 
KGW zorganizowały zabawę „andrzejkową", w której uczestniczyło ok. 70 osób. 
Jak się okazuje mają zapłacić do UMiG za organizację Andrzejek 317 zł. Panie 
z Potoka spotykają się cyklicznie co tydzień i planują zorganizować również 
„Mikołajki" i też będą musiały zapłacić. Zdaniem radnego od Koła Gospodyń 
Wiejskich nie powinno się pobierać opłat za wynajem. Ponadto powiedział, że 
w pomieszczeniach, w których odbywała się impreza było zimno i jego zdaniem 

jeżeli budynek będzie nieogrzewany to szybko ulegnie zniszczeniu. 
Burmistrz odpowiedział, że na wynajem pomieszczeń na organizację imprezy 
andrzejkowej została spisana umowa, ponieważ uczestniczyło w niej wiele osób, 
i nie tylko z sołectwa Potok. Przy takiej imprezie gmina ponosi koszty opłat za prąd, 
wodę, wywóz nieczystości, itp. Budynek jest ogrzewany i Gmina ponosi duże koszty 
za jego ogrzewanie. W obecnej chwili, przy panującej pogodzie, ogrzewanie 
ustawione było na minimum, a na czas imprezy temperatura ogrzewania została 
podwyższona aby w pomieszczeniach było ciepło. Temperaturę ogrzewania 
podwyższono w dniu 22.11.2019 r. ok. godz. 13-tej, tj. po powrocie z wyjazdu do 
Warszawy osoby odpowiedzialnej za system grzewczy w tym budynku. 
Pani Przewodnicząca RM podpowiedziała, że nie była to opłata za wynajem lokalu 
tylko za pobór wody, energii elektrycznej i odprowadzenie nieczystości. W przypadku 
gdy Koła Gospodyń Wiejskich organizują zebrania, to wówczas nie pobiera się opłat. 
Radny I. Jastrząb powiedział, że nie zgadza się aby pobierana była opłata, 
a podwyższenie temperatury ogrzewanie na jeden dzień przed imprezą nie dało nic 
i w pomieszczeniach było zimno. 
- pani Katarzyna Kałandyk - sołtys sołectwa Rudki poinformowała, ze Prezes OSP 

Rudki złożył jeszcze do poprzedniego Wójta pismo o wymianę pokrycia dachowego 
na budynku remizy OSP Rudki, gdyż dach przecieka i jeśli nie zostanie 
zabezpieczony, to budynek będzie ulegał niszczeniu, a koszty utrzymania będą 
większe. W budynku tym siedzibę ma również Koło Gospodyń Wiejskich, a także 
organizowane są tam różne spotkania i zebrania wiejskie. 

Burmistrz MiG odpowiedział, że wie o tym problemie i pojedzie do Rudek sprawdzić 
stan dachu i będzie chciał aby został wykonany jego remont lub naprawa. 
Pani K. Skuza - Przewodnicząca RM zapytała co z Funduszem Sołeckim tego 
sołectwa, czy nie można wykonać naprawy dachu z tych środków. 



Pani Katarzyna Kałandyk odpowiedziała, że jeśli chodzi o fundusz sołecki Rudek, to 
w poprzednich latach był przeznaczony na: budowę ogrodzenia placu wokół remizy, 
remont budynku remizy i wymianę części okien, remont drogi gminnej, budowę placu 
zabaw. W przyszłym roku planowane jest natomiast wybudowanie altany. 

Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonała zamknięcia obrad XV sesji Rady Miejskiej w Szydłowie. 


